



**Statement on the war going on in the
Ukraine**

The European Association of Former Parliamentarians during its General Assembly and on the occasion of the first anniversary of the Russian attack on Ukraine;

- Reiterates its statement of 16/03/2022 firmly condemning the military attack and calls for negotiations and peace.

- States that Russia has turned the aggression on Ukraine into a war against civilians, women and children.

- Unable to succeed in the military battle Russian army is now attacking hospitals, schools and apartment houses. More and more they are targeting the civilian infrastructure, the supply of electricity, gas and heating.

- News about the abduction of Ukrainian children are very alarming. Firmly condemns these crimes against humanity.

- We are opposed to the war as such but we demand in particular from the war parties to abstain from the use of atomic, chemical and biological weapons and the internationally banned stray and phosphorus ammunition.

- Calls upon all states and international organisations not to supply

**Déclaration à l'occasion de la guerre
en Ukraine**

L'Association européenne des Anciens Parlementaires lors de son Assemblée générale, et à l'occasion du premier anniversaire de l'attaque russe contre l'Ukraine ;

- Réitère sa déclaration du 16/03/2022 condamnant avec fermeté l'attaque militaire et demande pour des négociations et la paix.

- Confirme que la Russie a transformé l'agression en Ukraine en une guerre contre les civils, les femmes et les enfants.

- Incapable de réussir la bataille militaire, l'armée russe attaque maintenant les hôpitaux, les écoles et les immeubles d'habitation. Elle s'en prend de plus en plus à l'infrastructure civile, à l'approvisionnement de l'électricité, du gaz et du chauffage.

- Les nouvelles concernant l'enlèvement des enfants ukrainiens sont très alarmantes. Nous condamnons fermement ces crimes contre l'humanité.

- Nous sommes opposés à la guerre en général mais nous exigeons en particulier les belligérants de s'abstenir d'utiliser des armes atomiques, chimiques et biologiques ainsi des munitions à dispersion et au phosphore, interdites au niveau international.

- Nous demandons à tous les états et aux organisations internationales de

the war parties with such dangerous and inhumane tools.

- Appeals in the name of the former parliamentarians of the member countries of the Council of Europe to the parties of the conflict as well as to the international community to urgently find a way to negotiations. In particular, the United Nations as well as the OSCE is in charge of a peaceful conflict resolution, the one created after the Second World War, the other in the middle of the Cold War.

- **Calls on Russia to stop the war against a sovereign state NOW ! It is never too late for peace.**

ne pas fournir aux belligérants des outils aussi dangereux et inhumains.

- *Lançons au nom des anciens parlementaires des pays membres du Conseil de l'Europe un appel aux parties du conflit ainsi qu'à la communauté internationale de trouver d'urgence une voie de négociation. En particulier, les Nations Unies ainsi que l'OSCE sont en charge de la résolution pacifique des conflits, l'une créée après la seconde guerre mondiale, l'autre en pleine guerre froide.*

- ***Demande à la Russie d'arrêter la guerre contre un état souverain MAINTENANT ! Il n'est jamais trop tard pour la paix.***

FP-AP, Paris, 24/02/2023